
Čo sa nám podarilo v roku 2024

V slovenskom poľnohospodárstve a potravinárstve hľadáme pozitíva zväčša len veľmi ťažko. Aj preto
sme v Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komore úprimne radi, že sa v uplynulom roku
podarilo uskutočniť niekoľko projektov a konkrétnych pozitívnych zmien, ktoré mali, alebo ešte len
budú mať dopad na naše agropotravinárstvo a aj na spotrebiteľa.

Tlačová beseda po koordinačnom stretnutí v Nitre k historicky najväčším protestom poľnohospodárov

V závere roka sme pozitívne prijali informáciu o zálohových platbách pre poľnohospodárov. Vďaka
neúnavnému vyše desaťročnému tlaku SPPK sa podarilo presadiť vyplácanie zálohových platieb pre
poľnohospodárov. Žiadatelia získali maximálne možnú výšku preddavkov 70 % pre prvý pilier a 75 %
pre druhý pilier. Finančné prostriedky zároveň prišli žiadateľom na účty v rekordnom čase.

Veľmi pozitívne sme prijali aj opatrenie, ktoré prinieslo zníženie odvodov pre slovenských
poľnohospodárov a potravinárov. Žiaľ, naši potravinári mohli čerpať tieto výhody len krátkodobo, čo
neprinieslo väčšiu stabilizáciu potravinárskeho sektora. Odvodové úľavy pre poľnohospodárske
podniky ešte trvajú do konca roku 2024.

Po našom dlhotrvajúcom tlaku sme tiež docielili, že lúky a pasienky na lyžiarskych svahoch sa vrátia
do tzv. LPISu. Poľnohospodári tak budú mať v priebehu budúceho roka opäť možnosť podávať
žiadosti o platby aj na plochy pod lyžiarskymi vlekmi.

Veľmi dôležité boli z pohľadu poľnohospodárov aj protesty z 22. februára 2024. SPPK skoordinovala
farmárov na vyše tridsiatich miestach po celom Slovensku. Do ulíc tak vyšlo vyše 2200 kusov
poľnohospodárskej techniky. Aj vďaka tejto akcii, ktorá podporila protesty v ďalších krajinách EÚ, sa
podarilo zmierniť podmienky poskytovania priamych platieb.

V neposlednom rade sa vďaka siahodlhým diskusiám a presviedčaniu o potrebe vyššej podpory pre



agropotravinárstvo darí zachovať aj silný štátny rozpočet. Vybojovať zo štátneho rozpočtu financie,
s ktorými by mohli byť spokojní aj naši producenti, nie je v čase konsolidácie verejných financií vôbec
jednoduché. Sektor tak môže byť spokojný s výškou štátneho rozpočtu aj na rok 2025.

Zároveň musíme pochváliť aj slušnú a vecnú diskusiu so zástupcami Ministerstva pôdohospodárstva
a rozvoja vidieka SR, ale aj rôznych odborných inštitúcií, ktoré spadajú do pôsobnosti ministerstva.
V tomto ohľade ide o veľmi dôležitú správu. Naše agropotravinárstvo môže mať svetlejšiu budúcnosť
len vtedy, keď budeme so štátnymi orgánmi ťahať za jeden povraz.

Veľa práce máme aj na medzinárodnej úrovni. SPPK zvýšila aktivity v rámci lobingu v zahraničí. Aj
vďaka našim argumentom došlo k odloženiu uplatňovania nariadenia o odlesňovaní o jeden rok.
Zároveň sa nám podarilo vyňať hovädzí dobytok zo smernice o priemyselných emisiách a mnoho
ďalšieho.

Počas celého uplynulého roka sme pracovali aj s mládežou, pre ktorú pripravujeme učebné texty
a ďalšie materiály, ktoré slúžia na skvalitnenie výučby na stredných odborných školách. Mladých ľudí
tak kvalitnejšie pripravujeme na budúce povolanie. V rámci mediálnych aktivít propagujeme aj
stredné odborné školstvo so zameraním na agropotravinárstvo, či sektor ako taký. Dôležitá je však aj
komunikácia o náročných témach, ktoré si zaslúžia v spoločnosti väčšiu pozornosť.

Toto všetko a ešte omnoho viac sa podarilo presadiť pre všetkých poľnohospodárov a potravinárov na
Slovensku.




